



UAAC/AAUC

UNIVERSITIES ART ASSOCIATION OF CANADA
L'ASSOCIATION D'ART DES UNIVERSITÉS DU CANADA

TO SUBMIT AN ARTICLE

To submit an article

RACAR is published twice a year: a general issue in the spring and a guest-edited thematic issue in fall. Articles are reviewed and approved by the journal's editorial committee and external evaluators, and they must meet the standards of a respected academic journal with an international reputation.

Authors may submit articles to be published in a general issue or by responding to a call for papers linked to one of the guest-edited thematic issues.

Please submit your manuscript to the managing editor at information.racar@gmail.com.

- Manuscripts should be no longer than 8,500 words, including notes.
- Articles should contain a maximum of 12 illustrations.
- Please submit an abstracts in French (150 words or less each) with your article, as well as thumbnails and a list of illustrations; all illustrations and captions should be included in a separate document rather than integrated into the manuscript..
- To ensure that the peer-review process is anonymous, the author's name must be removed from the document's Properties, which in Microsoft Word is found in the File menu.
- Manuscripts must be double-spaced, using Times New Roman.
- All pages of the manuscript should be paginated consecutively, with page numbers in the lower right-hand corner.
- References should be formatted as footnotes rather than endnotes. Any acknowledgements should come at the end of the document.
- The editors of *RACAR* retain the right to make such editorial revisions as may be necessary to render the finished work suitable for publication.

Please consult our style guide prior to submitting your article.

Peer-Review Policy

The members of *RACAR*'s editorial committee and guest editors review each article before sending it to an external reviewer for a double-blind evaluation process. Authors are then given detailed comments and one of the following verdicts: 1) accepted without changes; 2) accepted with minor changes; 3) revise and resubmit; 4) refused. In the case of major discrepancies among the verdicts, the journal may request an additional external evaluation. *RACAR* provides authors with the referees' anonymous comments, so that they can revise their text. *RACAR*'s decision regarding the publication of a text is final.

Policy on the Use of Articles Published in the Journal

RACAR publishes complete texts in English or French. The in-print version of the journal is available in university libraries across North America and Europe. We recently adopted an open-access policy, and more recent articles may now be downloaded from our website. The journal thus allows readers to read, download, copy, distribute, print, search, or reference the full text of its articles, or to use them for any legal purpose.

Copyright Policy

The author, and not *RACAR*, is solely responsible for the entire contents of their contribution.

Manuscripts accepted for publication will not be published until the author has provided the managing editor with documentation showing that copyright laws for reproductive material and/or for extensive quotations have been satisfied.

The intellectual property and the copyright for the original content of all articles belong to the authors. In return, authors grant *RACAR* free and exclusive licence for the initial publication, as well as the right to produce and distribute the text for an unlimited amount of time and without territorial restriction. The author is responsible for obtaining copyright permissions and high-resolution JPG files for any images accompanying their article. Authors are permitted to self-archive in a public repository using a PDF provided by *RACAR*.

Proposez un article

RACAR paraît deux fois par année : un numéro général au printemps et un dossier thématique dirigé par des rédacteurs, rédactrices invité.e.s à l'automne. Soumis à l'approbation des membres du comité de rédaction et des évaluateurs externes, les textes doivent répondre aux exigences d'une revue de recherche de haut niveau, à rayonnement international.

Les articles pour les numéros hors-thématiques, ainsi que les propositions pour des dossiers thématiques peuvent être soumis à l'adresse ci-bas. Les articles pour les dossiers thématiques seront soumis par proposition à la suite d'un appel de textes lancé par la revue.

Veuillez envoyer votre article à la directrice de la revue à l'adresse suivante :
information.racar@gmail.com.

- Les articles ne devraient pas dépasser 8 500 mots incluant les notes de fin de texte.
- Les articles devraient contenir un maximum de 12 illustrations.
- Veuillez remettre un résumé en anglais (maximum 150 mots) avec votre article, ainsi que des images vignettes et une liste d'illustrations.
- Afin d'assurer que le processus de révision en double-aveugle est anonyme, le nom de l'auteur.e doit être enlevé des Propriétés du document (sous l'onglet Fichier dans Microsoft Word).
- Les manuscrits doivent être dactylographiés à double interligne, en 12 points et en police de caractère Times New Roman.
- Les pages doivent être numérotées séquentiellement en bas à droite de la page.
- Les références doivent être présentées sous forme de notes de bas de page plutôt que de notes de fin du texte. Toute formule de remerciement devrait apparaître à la fin du document.
- La rédaction de *RACAR* se réserve le droit d'effectuer toute révision nécessaire aux fins de publication.

Veillez consulter notre protocole de rédaction avant de soumettre votre article.

L'évaluation des articles

À leur réception, chacun des articles est évalué par les trois membres du comité de rédaction ou les rédacteurs, rédactrices invité-e-s. Les articles retenus sont ensuite envoyés à un lecteur, une lectrice externe pour une évaluation en double aveugle. Les experts formulent des commentaires détaillés et rendent l'un des verdicts suivants : 1) accepté sans modification ; 2) accepté avec modifications mineures ; 3) réviser et soumettre de nouveau ; 4) refusé. En cas de disparité entre les jugements, une autre évaluation externe peut être demandée. En rendant sa décision, la revue envoie aux auteur-e-s les commentaires anonymes des évaluateurs, évaluatrices, afin que le texte puisse être retravaillé. La décision finale de *RACAR* est irrévocable.

Politique d'utilisation des articles publiés dans la revue

Les articles en texte intégral sont publiés en anglais ou en français. La version papier de la revue est disponible dans des bibliothèques universitaires à travers l'Amérique du Nord et l'Europe. Nous avons récemment opté pour une politique de libre accès, donc nos articles peuvent être téléchargés à partir de notre site Web. *RACAR* permet ainsi aux lecteurs, lectrices de lire, télécharger, copier, distribuer, imprimer, rechercher ou référencer les textes intégraux des articles et de les utiliser à toute autre fin légale.

Politique de respect du droit d'auteur

Les auteur.e.s, et non *RACAR* ou ses presses, sont responsables du contenu des articles.

Les manuscrits acceptés pour publication ne seront mis sous presse que si les auteur.e.s ont fourni à la rédaction la preuve que les droits de reproduction de toute illustration ou de tout texte utilisé comme document ont été obtenus

La propriété intellectuelle et les droits d'auteur.e.s sur le contenu original de tous les articles appartiennent à leurs auteur.e.s. En contrepartie, les auteurs cèdent gratuitement à *RACAR* une licence exclusive de première publication donnant droit à la revue de produire le texte et de le diffuser, sans limites territoriale et de temps. Pour les images accompagnant l'article, l'auteur-e doit obtenir à ses frais les droits de reproduction et les fichiers JPEG à haute résolution. Les auteurs peuvent autoarchiver leurs articles dans un dépôt public en utilisant les fichiers PDF fournis par *RACAR*.